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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI 
 

SAYIN BAKANIM, 
BAKANLIKLARIMIZIN DEĞERLİ BÜROKRATLARI, 
PAMUK SEKTÖRÜNÜN DEĞERLİ PAYDAŞLARI, 
 

SİZLERİ ŞAHSIM VE 125. KURULUŞ YILINI KUTLADIĞIMIZ İZMİR TİCARET BORSASI ADINA SAYGIYLA 

SELAMLIYORUM. 

ÜLKE OLARAK ZOR GÜNLERDEN GEÇİYORUZ.  

BURADAN YÜKSEK SESLE BİR KEZ DAHA DİLE GETİRMEK İSTERİM Kİ; BİZİM, BU ÜLKENİN AYDINLIK 

YARINLARINA İNANCIMIZ TAMDIR. 

BU KARANLIK GÜNLERİ BİRLİK VE BERABERLİK İÇİNDE; DAHA FAZLA VATAN SEVGİSİYLE ÇALIŞIP... 

DAHA FAZLA DEMOKRASİ, DAHA FAZLA ÖZGÜRLÜK VE DAHA GÜÇLÜ BİR EKONOMİYLE AŞACAĞIMIZA 

EMİNİM. 

BU VESİLE İLE HAİN TERÖR ÖRGÜTLERİ TARAFINDAN ŞEHİT EDİLEN GÜVENLİK GÜÇLERİMİZE VE 

SALDIRILARDA HAYATINI KAYBEDEN VATANDAŞLARIMIZA BİR KEZ DAHA ALLAHTAN RAHMET, 

MİLLETİMİZE SABIR DİLİYORUM.  

SAYIN BAKANIM, 

PAMUK, ÜRETİM VE TİCARETİ AÇISINDAN İLİMİZ VE TÜRKİYE EKONOMİSİNDE STRATEJİK BİR ÖNEME 

SAHİPTİR. 

PAMUK LİFİ, KONFEKSİYON HALİNE DÖNÜŞÜNCEYE KADAR ÜLKENİN TÜM BÖLGELERİNDE 

KURULMUŞ DEĞİŞİK KADEMEDEKİ FABRİKALARDA İŞLEM GÖRMEKTEDİR.  

PAMUĞUN TEMEL HAMMADDE OLARAK KULLANILDIĞI TEKSTİL VE KONFEKSİYON SEKTÖRÜ MİLLİ 

GELİRDEKİ YÜZDE 4,8'LİK PAYI, YARATTIĞI İSTİHDAM VE YÜKSEK İHRACAT POTANSİYELİ İLE ÜLKE 

EKONOMİSİNİN SÜRÜKLEYİCİ SEKTÖRLERİNDEN BİRİDİR.  

TÜRKİYE BU SEKTÖRDE AVRUPA’NIN EN BÜYÜK, DÜNYANIN DA SAYILI ÜRETİM KAPASİTELERİNDEN 

BİRİSİNE SAHİPTİR.  

2015 YILI VERİLERİNE GÖRE DÜNYANIN ALTINCI BÜYÜK TEKSTİL, SEKİZİNCİ BÜYÜK KONFEKSİYON 

İHRACATÇISIYIZ. 

İKİ SEKTÖRÜN TOPLAM İHRACATI 26 MİLYAR DOLARIN ÜZERİNDEDİR.  



DOLAYISIYLA PAMUK, ÜLKEMİZ İÇİN STRATEJİK BİR ÜRÜNDÜR. 

BU NEDENLE PAMUK ÜRETİMİNİN ARTTIRILMASI YÖNÜNDE BAKANLIĞIMIZIN SON DÖNEMDE 

GERÇEKLEŞTİRDİĞİ YOĞUN ÇABALARI TAKDİRLE KARŞILADIĞIMIZI BELİRTİR, TEŞEKKÜRLERİMİZİ 

SUNARIM.  

SAYIN BAKANIM, 
DEĞERLİ KATILIMCILAR, 
 
İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK 125 YILDIR ÜLKEMİZİN TARIM SEKTÖRÜNE HİZMET ETMEK İÇİN 

ÇALIŞIYORUZ.  

BORSA OLARAK AMACIMIZ BİR TARAFTAN TARIMSAL ÜRETİMİN MİKTAR VE KALİTE AÇISINDAN 

GELİŞTİRİLMESİ,  DİĞER TARAFTAN ETKİN BİR TARIM ÜRÜNLERİ TİCARETİNİN OLUŞTURULMASIDIR.  

UZUN YILLARA DAYANAN TECRÜBESİ İLE BORSAMIZ, BAŞTA PAMUK TİCARETİ OLMAK ÜZERE 

SEKTÖRLE İLGİLİ BİRÇOK PROJEYİ GERÇEKLEŞTİRMİŞ VE PAYDAŞLAR TARAFINDAN GERÇEKLEŞTİRİLEN 

PROJELERE DESTEK VERMİŞTİR. 

DÜNYADA TEK OLAN “KORBEY” ADINI VERDİĞİMİZ SİSTEM İLE İŞLEM SALONUMUZDA HER GÜN 

GÜVEN ESASINA DAYALI PAMUK ALIM-SATIMI GERÇEKLEŞTİRİLMEKTE, SEANS SONUNDA İLAN EDİLEN 

FİYATLAR TÜM ÜLKEDE REFERANS NİTELİĞİ TAŞIMAKTADIR.  

PAMUK İŞLEM SALONUMUZDA FAALİYET GÖSTEREN AJAN VE SİMSAR ÜYELERİMİZ ÜLKENİN HER 

YERİNDEN ÇIRÇIR VE TEKSTİL FABRİKALARINA HİZMET VERMEKTEDİR.  

DOLAYISIYLA PAMUK, 125 YILDIR BORSAMIZIN TEMEL ÜRÜNLERİNDEN BİRİSİ OLMUŞ, SADECE 

ÜLKEMİZDE DEĞİL DÜNYADA DA BORSAMIZ “PAMUK BORSASI” OLARAK TANINMIŞTIR.  

GELİŞEN TEKNOLOJİ VE DEĞİŞEN TİCARET KOŞULLARINA UYGUN OLARAK LİSANSLI DEPOCULUK 

SİSTEMİNİ VE ELEKTRONİK ÜRÜN SENETLERİNİN ALIM SATIMINI HAYATA GEÇİRDİK.  

19 ORTAKLI OLARAK KURDUĞUMUZ EGE TARIM ÜRÜNLERİ LİSANSLI DEPOCULUK A.Ş. - ELİDAŞ İLE 
PAMUĞUN GÜVENİLİR BİR ORTAMDA DEPOLANMASINA İMKAN SAĞLADIK. 

ÜLKEMİZDE ÜRÜN SENETLERİNİN ELEKTRONİK OLARAK ÜRETİLMESİ SÜRECİ ELİDAŞ İLE BAŞLADI VE 
DİĞER ÜRÜNLERDE DEVAM ETTİ.  

LİSANSLI DEPO TARAFINDAN OLUŞTURULAN ELEKTRONİK ÜRÜN SENETLERİNİN ALINIP SATILABİLDİĞİ 
ELEKTRONİK İŞLEM PLATFORMU OLAN İZBEP’İ FAALİYETE GEÇİRDİK.  

BÖYLECE, TÜRKİYE’NİN HATTA DÜNYANIN HERHANGİ BİR YERİNDEN BANKANIZA VERECEĞİNİZ 
TALİMAT İLE PAMUK ALIM-SATIM FIRSATINI SEKTÖRÜN HİZMETİNE SUNDUK.  

ELİDAŞ VE İZBEP İLE, LİSANSLI DEPO, ELEKTRONİK KAYIT KURULUŞU, TAKASBANK, BANKALAR VE 
BORSANIN YER ALDIĞI SİSTEMİN ALTYAPISININ ÜLKEMİZDE KURULMASINA, GÜMRÜK VE TİCARET 
BAKANLIĞIMIZIN DA BÜYÜK DESTEĞİ İLE ÖNCÜLÜK ETTİK. 

BU SİSTEMİN ORTA VE UZUN DÖNEMDE ÜLKEMİZ PAMUK TİCARETİ İÇİN HAYATİ ÖNEM TAŞIDIĞINA 
İNANIYORUZ.  

İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK PAMUĞUMUZUN GELECEKTE KÜRESEL PİYASALARDAKİ EN ÖNEMLİ 
AVANTAJLARINDAN BİRİSİNİN GDO’SUZ OLARAK ÜRETİLMESİ OLDUĞUNA İNANIYORUZ.  



BU FARKLILIĞIN BİR PAZARLAMA STRATEJİSİNE DÖNÜŞTÜRÜLMESİ, KÜRESEL PİYASALARDA REKABET 
GÜCÜMÜZÜN ARTIRILMASI AMACIYLA ULUSAL PAMUK KONSEYİ İLE BİRLİKTE GMO FREE TURKISH 
COTTON PROJESİNİ GERÇEKLEŞTİRDİK.  

“AGEAN COTTON” İSMİYLE COĞRAFİ İŞARET ALARAK KALİTESİ DÜNYACA KABUL EDİLEN EGE 
PAMUĞU’NUN MARKA DEĞERİNİ KORUMAYA VE YÜKSELTMEYE ÇALIŞIYORUZ. 

DÜNYADA HIZLA ARTAN BİR TREND OLAN BETTER COTTON – BCI PAMUK ÜRETİMİNİN ÜLKEMİZDE 

ARTIRILMASINI AMAÇLAYAN İYİ PAMUK UYGULAMALARI DERNEĞİ’NİN KURULMASINA ÖNCÜLÜK 

ETTİK. 

İLGİLİ KURUMLARIN DESTEĞİ VE EGE ÜNİVERSİTESİ ZİRAAT FAKÜLTESİ İŞBİRLİĞİNDE 16 YILDIR 
ARALIKSIZ UYDU GÖRÜNTÜLERİ KULLANARAK EGE BÖLGESİ PAMUK REKOLTE TAHMİNİNİ 
GERÇEKLEŞTİRİYORUZ.  

BÖYLECE SEKTÖR PAYDAŞLARININ ÜRETİM VE PAZARLAMA PLANLAMALARINA KATKI SAĞLIYORUZ.  

SAYIN BAKANIM, 
DEĞERLİ HAZİRUN, 
ÜLKEMİZİN BEYAZ ALTINI OLAN PAMUĞA İLİŞKİN BORSAMIZ ÇALIŞMALARI KUŞKUSUZ Kİ HİÇBİR 

ZAMAN BİTMEYECEKTİR. 

BU ÇALIŞMALARIN TAMAMINI SADECE BİR FAALİYET OLARAK GÖRMÜYOR, MAZİSİ ÇOK ESKİ BİR 

KURUM OLARAK ÜLKEMİZE KARŞI BİR GÖREVİMİZ OLDUĞUNA İNANIYORUZ.  

PAMUK KONUSUNDAKİ UZUN YILLARDIR OLUŞAN TECRÜBEMİZE DAYANARAK, SEKTÖRÜN GELECEĞİ 

VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİ İÇİN ÇOK ÖNEMLİ OLDUĞUNU DÜŞÜNDÜĞÜM BİRKAÇ NOKTAYA VURGU 

YAPARAK SÖZLERİMİ TAMAMLAMAK İSTİYORUM.  

ÜRETİCİLERİMİZ ÜRETİM KARARLARINI VERİRKEN DOĞAL OLARAK SADECE PAMUĞUN DEĞİL 

ALTERNATİF ÜRÜNLERİN FİYATLARINI DA DİKKATE ALIYOR.  

BU BAĞLAMDA GÜMRÜK VERGİLERİ İLE KORUNAN ALTERNATİF ÜRÜNLER KARŞISINDA PAMUĞUN 

DEZAVANTAJLI BİR DURUMUNUN BULUNDUĞUNU SÖYLEYEBİLİRİZ.  

BU NEDENLE ÖZELLİKLE PRİM MİKTARLARININ BELİRLENMESİNDE, ALTERNATİF ÜRÜNLERDEKİ 

POLİTİKALARIN DA DİKKATE ALINMASI GEREKTİĞİNİ DÜŞÜNÜYORUZ.  

TEKSTİL VE KONFEKSİYON SANAYİMİZİN BU DENLİ GELİŞMESİNİN NEDENLERİNDEN BİRİSİ KALİTELİ 

PAMUK ÜRETEBİLİYOR OLMAMIZDIR.  

ANCAK, GELİN GÖRÜNKİ DOĞAL ŞARTLARDA ÜSTÜN KALİTEDE ÜRETEBİLECEĞİMİZ PAMUĞUMUZA 

EKSİK YA DA YANLIŞ KÜLTÜREL İŞLEMLER, YANLIŞ HASAT VE ARDINDAN ÇIRÇIR İŞLEME HATALARI 

NEDENİYLE YAZIK EDİYORUZ. 

PAMUĞUMUZUN KALİTESİNİN GELİŞTİRİLMESİ AMACIYLA; 

 FARKLI ÖZELLİKLERE SAHİP ÇOK SAYIDA TOHUMUN PİYASAYA GİRİŞİNE DÜZENLEME 

GETİRİLEREK VERİM VE KALİTE YÖNÜNDEN ÜSTÜN NİTELİKTE TOHUM EKİMİNİN 

DESTEKLENMESİ, 

 ARTAN MAKİNELİ HASADIN NEDEN OLDUĞU KALİTE SORUNLARINA ÇÖZÜM 

BULUNMASI, 



 ÇIRÇIR FABRİKALARININ ÇALIŞMA SİSTEMLERİNİN YENİDEN DÜZENLENMESİ VE 

DENETLENMESİ, 

 PAMUK STANDARDİZASYONU KONUSUNDA YAŞANAN SORUNLARA ACİL OLARAK 

ÇÖZÜM ÜRETİLMESİ GEREKTİĞİNİ DÜŞÜNÜYORUZ.  

PAMUK TİCARETİ KONUSUNDA İSE; 

 2008 YILINDA BAŞLAYAN PAMUK TOPTAN TİCARETİNE GETİRİLEN YÜZDE 8 KDV’NİN 

YÜZDE 1’E DÜŞÜRÜLMESİ YA DA YÜZDE 90 ORANINDAKİ PEŞİN TEVKİFATIN 

KALDIRILMASI, 

 HRŞEYİN MUHASEBE KURALLARINA UYGUN OLMASI NEDENİYLE ENGEL 

OLUNAMAYAN, ANCAK PAMUK TİCARETİNDE ARZ VE TALEP DENGESİNİ BOZAN 

EMANETÇİLİK SİSTEMİNE BİR DÜZENLEME GETİRİLMESİ GEREKTİĞİNİ DÜŞÜNÜYORUZ. 

SAYIN BAKANIM, 

BUGÜNKÜ EN ÖNEMLİ TALEBİMİZ İSE PAMUK TİCARETİNDE BORSAMIZ SALON İŞLEMLERİNİN 

DESTEKLENMESİDİR. 

PAMUK SEKTÖRÜYLE İLGİLİ KARAR VERME SÜREÇLERİNİZDE SİZLER İÇİN HAZIRLANAN RAPORLARDAKİ 

FİYAT BİLGİLERİNİN İZMİR TİCARET BORSASI İŞLEM SALONUNDA BELİRLENEN FİYATLAR OLDUĞUNA 

EMİNİM.  

ARZ VE TALEBİN BORSA İŞLEM SALONUNDA KARŞI KARŞIYA GELMESİ VE SERBEST PİYASA 

KOŞULLARINDA FİYAT OLUŞUMUNUN SAĞLANMASI SEKTÖRÜN GELECEĞİ İÇİN HAYATİ ÖNEM 

TAŞIMAKTADIR.  

FİYAT BELİRSİZLİĞİ OLAN PİYASALARIN HEM ÜRETİCİMİZE, HEM SANAYİCİMİZE HEM DE DEVLETİMİZE 

ÖNEMLİ MALİYETLERİ OLDUĞUNU FARKLI ÜRÜNLERDE YAŞAYARAK GÖRÜYORUZ.   

FINDIK FİYATININ ÜLKEMİZ YERİNE AVRUPA’DA TESPİT EDİLİYOR OLMASINDAN HEPİMİZ RAHATSZILIK 

DUYUYORUZ.  

PAMUKTA DA BENZER RAHATSIZLIĞIN GELECEKTE DUYULMAMASI İÇİN 125 YILDIR FAALİYET 

GÖSTEREN İŞLEM SALONUMUZUN DESTEKLENMESİ GEREKTİĞİNE İNANIYOR, BU KONUDA İLGİLİ TÜM 

BAKANLIKLARIMIZIN DESTEĞİNİ ÖNEMLE TALEP EDİYORUZ.  

SAYIN BAKANIM, 
DEĞERLİ PAMUK DOSTLARI  
ÜLKEMİZİN GELECEĞİNİN DE PAMUK GİBİ BEYAZ VE AYDINLIK OLDUĞUNA İNANIYORUM.  

BU DÜŞÜNCEYLE DÖRDÜNCÜSÜ DÜZENLENEN PAMUK ZİRVESİ İÇİN ULUSAL PAMUK KONSEYİ 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI VE AYNI ZAMANDA BORSAMIZ MECLİS BAŞKANI OLAN SAYIN BARIŞ 

KOCAGÖZ BAŞTA OLMAK ÜZERE ULUSAL PAMUK KONSEYİ YÖNETİM KURULUNA VE EMEĞİ 

GEÇENLERE TEŞEKÜRLERİMİ SUNUYORUM.  

 SAYGILARIMLA... 

 


